
Speech van Henk Jumelet tijdens de netwerkbijeenkomst op vrijdag 30 juni 
 
Dames en heren, welkom namens de stuurgroep van de regiodeal natuurinclusieve 
landbouw. Goed om te zien dat er zoveel jongeren in de zaal zitten. Welkom allemaal! 
 
Ondanks de enorme onzekerheid en onduidelijkheid werken we (boeren en burgers) met 
enthousiasme aan ruim 84 projecten aan Natuurinclusieve Landbouw. Het begroot mij, zoals 
wij dat in Drenthe zeggen, dat we nog steeds geen duidelijkheid hebben en nog steeds veel 
boerengezinnen in onzekerheid leven over wat de toekomst zal brengen. Des te meer is het 
daarom een compliment meer dan waard wat we samen voor elkaar krijgen in Noord 
Nederland. Het is een prestatie op zich en een compliment waard.  
 
  Vandaag is het thema: Natuurlijk boeren in Noord Nederland. Dat kun je verschillend 
lezen, horen of verstaan. Natuurlijk BOEREN in Noord Nederland. Voor de provincies en 
zeker in Friesland, Groningen en Drenthe maakt de agrarische sector deel uit van het DNA 
van de provincie. Belangrijk economisch en voor de leefbaarheid van het platteland.  
 
Natuurlijk boeren…met de natuur: daar kun je, heb ik in de afgelopen jaren van gemerkt, een 
boom over opzetten en zelfs stevige discussies over krijgen; de een gaat voor regeneratieve 
landbouw, of voor biologisch, dan ook volhoudbare landbouw, of toekomstgericht of 
toekomstbestendig of noemen we het natuurinclusieve landbouw…. Wie nog een andere 
naam: kringlooplandbouw en… 
 
Het lijkt soms een taalkwestie te zijn, maar het dreigt vaak ook om etiketten plakken te gaan, 
of om welke kleur hang je aan: lichtgroen, of donkergroen. En zelfs om te polariseren.  
Wij (aanwezigen) willen graag verder… en de boer zijn/haar vakmanschap staat centraal. 
Natuurlijk boeren…doen we allemaal: en de beste manier om iets voor elkaar te krijgen, is 
door te beginnen! 
 
En dat doen we in Noord Nederland: met de Agro Agenda en de Regiodeal. Met de sector, 
het Rijk en de provincies GR, FR en DR. Voor het Noorden.  
 
Vooral de boerenexperimenten zijn een goede manier voor boeren om laagdrempelig met 
NIL te experimenteren op hun bedrijf. Meld je aan bij een van de mensen van de regiodeal 
als je een boerenexperiment wilt uitvoeren. Het is eenvoudig om het aan te vragen.  
 
Volgend jaar is het laatste jaar van de regiodeal. 2024 zal vooral in het teken staan van delen 
van kennis en verder brengen van de resultaten.  
 
Kortom: er is al veel gebeurd en er staat nog veel op stapel…  
 
Ik wens jullie vandaag mooie ontmoetingen, veel inspiratie en succes. 
 
Henk Jumelet, gedeputeerde Provincie Drenthe 


